
 

Protokół Nr VII/24 

z Sesji Rady Gminy Widawa 

odbytej w dniu 21 sierpnia 2024 roku 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Widawie 

 

Ustawowa liczba radnych – 15 

Faktyczna liczba radnych – 15 

Liczba radnych obecnych – 15 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 910 

Sesję zakończono o godz. 940 

 

Ad. 1 

Kolejne posiedzenie Rady Gminy otworzył Pan Sławomir Stępnik – Przewodniczący Rady 

Gminy, który powitał wszystkich uczestników spotkania. Następnie po odczytaniu informacji 

związanej z obowiązkiem transmisji obrad oraz po dokonaniu sprawdzenia obecności 

stwierdził prawomocność obrad. 

(Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1do protokołu). 

 

Ad. 2 

W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady poinformował zebranych o tym, iż porządek 

obrad, który radni otrzymali w materiałach uległ niewielkiej zmianie w związku, z czym 

odczyta już jego prawidłową wersję, która przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie VII Sesji Rady Gminy Widawa i stwierdzenie prawomocności obrad oraz 

prawidłowości zwołania sesji. 

2. Przedstawienie proponowanego porządku obrad. 

3. Zgłaszanie uwag do protokołu z ostatniego posiedzenia. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia do wystąpienia z wnioskami o dofinansowanie 

zadań jednorocznych oraz zadań wieloletnich z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na 

2025 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Widawa do zaciągnięcia 

zobowiązania w postaci wystawienia gwarancji. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Widawa na 2024 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy 

Widawa. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Łodzi skargi na Uchwałę Nr IV/20/24 Rady Gminy Widawa z dnia 27 czerwca 2024 r. 

wraz z odpowiedzią na skargę. 

9. Wolne wnioski i zapytania. 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie obrad. 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad zaprezentowanym porządkiem 

obrad z uwagi na wspomniane zmiany. 

W wyniku głosowania porządek obrad po zmianach został przyjęty 14 głosami ,,za”, czyli 

jednogłośnie przez wszystkich radnych obecnych na sali. 

(Protokół z głosowania nad porządkiem obrad stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 



 

Ad. 3 

Realizując porządek obrad Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do przedłożonego 

protokołu z ostatniego posiedzenia. 

Do protokołu nie zgłoszono uwag. 

 

Ad. 4 

W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Pana Michała 

Włodarczyka – Wójta Gminy i omówienie projektu uchwały w sprawie upoważnienia do 

wystąpienia z wnioskami o dofinansowanie zadań jednorocznych oraz zadań wieloletnich 

z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na 2025 rok. 

Odnosząc się do powyższej prośby Wójt Gminy poinformował zebranych o tym, iż Urząd 

Wojewódzki w Łodzi ogłosił nabór wniosków na dofinansowanie budowy, remontu bądź 

przebudowę dróg lokalnych. Następnie przedstawił warunki, jakie należy spełnić, by móc 

zakwalifikować się do wspomnianego programu. W toku dalszej wypowiedzi wymienił 

odcinki dróg, jakie zostały wytypowane uzasadniając jednocześnie ten wybór. Ponadto 

nadmienił o tym, iż przedmiotowa uchwała upoważni go, jako wójta do złożenia wniosku 

i aplikowania o dodatkowe środki finansowe. Następnie wyjaśnił, że pewne jest to, iż bardzo 

dużo gmin będzie brało udział w tym rządowym projekcie z uwagi na to, że został już 

zlikwidowany Program Polski Ład. W związku z powyższym zauważył to, że gdyby 

wszystkie samorządy, a jest 177 ubiegały się o te fundusze, to średnio po podziale całej puli 

uczyni kwotę około 200 tys. złotych na jedną gminę. Podkreślił następnie, iż mimo wszystko 

wniosek będzie złożony, gdyż prawdopodobnie będzie to jedyny program, z którego będzie 

można skorzystać w przyszłym roku na budowę dróg. Na zakończenie swej wypowiedzi Wójt 

Gminy poprosiło o procedowanie przedłożonej uchwały informując jednocześnie o terminie 

składania wniosków, które praktycznie zostały już przygotowane wraz z kompletem 

niezbędnych dokumentów. 

W dalszej kolejności ze względu na brak jakichkolwiek pytań do omówionego 

i przedłożonego w tym punkcie projektu uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego treść. 

Następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr VII/32/24 w sprawie upoważnienia do wystąpienia z wnioskami o dofinansowanie zadań 

jednorocznych oraz zadań wieloletnich z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na 2025 rok 

została przyjęta 14 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich radnych obecnych na 

sali. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr VII/32/24 w sprawie upoważnienia do 

wystąpienia z wnioskami o dofinansowanie zadań jednorocznych oraz zadań wieloletnich 

z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na 2025 rok stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 

 

Ad. 5 

Do omówienia kolejnego aktu poproszony został również Wójt Gminy, który przypomniał 

zebranym o tym, iż temat gwarancji, o której mowa w przedmiotowym projekcie uchwały 

poruszana była już na poprzedniej sesji. Dodał, iż dotyczy ona inwestycji związanej 

z termomodernizacją budynków użyteczności publicznej, a mianowicie obiektu po byłej 

szkole w Brzykowie oraz Urzędu Gminy, którą realizuje firma PRO-EKO. Następnie pokrótce 

przedstawił szczegóły dotyczące udzielania wspomnianej gwarancji oraz prawdopodobne 

przyczyny, które spowodowały to, że inwestor zwrócił się o jej przyznanie. 



 

Następnie ze względu na brak jakichkolwiek uwag oraz pytań do przedłożonego projektu 

uchwały Przewodniczący Rady odczytał treść omówionego projektu uchwały i zarządził 

głosowanie. 

W wyniku głosowania Uchwała Nr VII/33/24 w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Widawa 

do zaciągnięcia zobowiązania w postaci wystawienia gwarancji została przyjęta 14 głosami 

„za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich obecnych radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr VII/33/24 w sprawie upoważnienia Wójta Gminy 

Widawa do zaciągnięcia zobowiązania w postaci wystawienia gwarancji stanowi załącznik 

nr 4 do protokołu). 

(W trakcie głosowania na salę przybyła radna Barbara Woźniak). 

 

Ad. 6 

W kolejnym punkcie, jako pierwszy głos zabrał ponownie Wójt Gminy i przedstawił projekt 

przedmiotowej uchwały. Wyjaśnił mianowicie to, że najważniejsza zmiana, jaka będzie 

wprowadzona do budżetu dotyczy konieczności dołożenia środków na wykonanie remontu 

pomieszczeń świetlicy wiejskiej w Józefowie Widawskim. Podkreślił, iż po 

przeprowadzonym zapytaniu cenowym wpłynęła jedna oferta, której wysokość jest dużo 

wyższa niż było to uwzględnione. Dodał, iż jej wysokość opiewa na kwotę prawie 160 tys. 

złotych natomiast pierwotny kosztorys zakładał sumę 130 tys. złotych, dlatego też należy 

dołożyć brakującą pulę pieniędzy. Następnie przypomniał zebranym o kwocie 

dofinansowania, jaką udało się pozyskać na to zadanie z Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi. 

o oszczędnościach, jakie udało się uzyskać. Zaznaczył również to, że z uwagi na tą znaczną 

sumę należy skorzystać z okazji i wykonać tą inwestycję. W toku dalszej wypowiedzi Wójt 

Gminy poinformowała o tym, że po rozstrzygniętych przetargach okazało się, że udało się 

zaoszczędzić pewne sumy pieniędzy na poszczególnych odcinkach dróg. Następnie wymienił 

zadania oraz zaoszczędzone na nich kwoty, z których udało się uzyskać brakującą sumę. 

Dodał, iż po podjęciu omawianej uchwały będzie można przystąpić do realizacji wspomnianej 

inwestycji. Na zakończenie swego wystąpienia Wójt Gminy poinformował jeszcze zebranych 

o dotacji celowej w wysokości 88 tys. złotych na realizację zadań bieżących, którą również 

należało wprowadzić do budżetu. 

W dalszej kolejności ze względu na brak jakichkolwiek pytań do omówionego 

i przedłożonego w tym punkcie projektu uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego 

treść. 

Następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr VII/34/24 w sprawie zmiany w budżecie Gminy Widawa na 2024 r. została przyjęta 14 

głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich obecnych na sali radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr VII/34/24 w sprawie zmiany w budżecie Gminy 

Widawa na 2024 r. stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

 

Ad. 7 

Uzasadnienie do kolejnego projektu uchwały przedstawiła Pani Dorota Kaczmarek – 

Kierownik Referatu Inwestycji, Środowiska i Spraw Komunalnych. Wyjaśniła mianowicie, iż 

przedmiotowy akt dotyczy przystąpienia gminy do sporządzenia planu ogólnego, którego 

konieczność wynika z zapisów ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

Następnie zaznaczyła, iż cytowany powyżej akt sprawi, że co prawda uchwalone w 2005 roku 

Studium Kierunków i Zagospodarowania Gminy Widawa w dniu 1 stycznia 2026 roku utraci 



 

moc obowiązywania, a w jego miejsce mają wejść wspomniane plany ogólne na bazie, 

których wydawane będą decyzje o warunkach zabudowy oraz sporządzane będą w miarę 

potrzeby plany miejscowe. Dodała, iż obecnie gmina ma 21 szczegółowych planów 

miejscowych, które zachowają swoją moc w obecnej formie. Zaznaczyła następnie to, że 

nieuchwalenie omawianego planu w ustawowym terminie, który być może zostanie 

wydłużony spowoduje zahamowanie wydawania jakichkolwiek decyzji lokalizacji inwestycji 

celu publicznego, czy też o warunkach zabudowy. Wyjaśniła następnie to, że przedłożony 

projekt uchwały nie zawiera załącznika graficznego z uwagi na to, że plan ogólny będzie 

obejmował teren całej gminy. Nadmieniła również o bardzo długiej procedurze mogącej trwać 

nawet kilka lat, którą poprzedza przeprowadzenie postępowania o udzieleniu zamówienia 

publicznego w celu wyłonienia wykonawcy. W toku dalszej wypowiedzi Pani Kierownik 

poinformowała zebranych o kwocie dofinansowania na realizację wspomnianego zadania, 

a także procedurze tworzenia i rozliczania omawianego planu ogólnego. 

W uzupełnieniu do powyższej wypowiedzi głos zabrał jeszcze Wójt Gminy zwracając uwagę 

na to, że jest to bardzo ważne działanie, na które czekają pewnie mieszkańcy sołectw. 

Przypomniał następnie o tym, iż wiele razy kierowano różnego rodzaju pytania, czy też 

wnoszono o konieczność wprowadzenie zmian do miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. Zaznaczy następnie to, że w tym przypadku będzie można wprowadzić 

pewne korekty po to, by usprawnić życie mieszkańcom. Następnie zwrócił uwagę na to, że 

niepokojące jest w tej sytuacji to, że należy zabezpieczyć jeszcze w tym roku środki 

w budżecie na realizację omawianego przedsięwzięcia. Dodał, iż póki co nie wiadomo, jakie 

będą koszty tych działań natomiast kwota dofinansowania w wysokości 200 tys. złotych netto 

zostanie przekazana dopiero po zakończeniu zadania. Ponadto wyraził swe niezadowolenie 

z tego, że narzuca się na gminę zadania, które nie będą sfinansowane w stu procentach. 

Podkreślił również to, o czym wspomniała jego przedmówczyni, a mianowicie niewykonanie 

planu ogólnego spowoduje utratę możliwości wydawania przez gminę jakichkolwiek decyzji, 

czy innych dokumentów niezbędnych do lokalizacji danej inwestycji. Wobec powyższego 

Wójt Gminy wyjaśnił, iż należy niebawem znaleźć i zabezpieczyć odpowiednią sumę 

pieniędzy w budżecie, żeby móc ogłosić przetarg i wyłonić wykonawcę omawianego zadania 

jeszcze w tym roku. 

W dalszej kolejności ze względu na brak jakichkolwiek pytań do omówionego 

i przedłożonego w tym punkcie projektu uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego treść. 

Następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr VII/35/24 w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Widawa została 

przyjęta 14 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich obecnych radnych.  

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr VII/35/24 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia planu ogólnego gminy Widawa stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

 

Ad. 8 

W tym miejscu przewodniczący obradom radny S. Stępnik wyjaśnił, iż przedmiotowy projekt 

uchwały był tematem na wspólnym posiedzeniu stałych komisji rady gminy i został dość 

szeroko omówiony. 

Następnie z uwagi na to, iż nikt z obecnych radnych nie zgłosił żadnych pytań do 

przedłożonego w tym punkcie projektu uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego treść. 



 

Następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr VII/36/24 w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Łodzi 

skargi na Uchwałę Nr IV/20/24 Rady Gminy Widawa z dnia 27 czerwca 2024 r. wraz 

z odpowiedzią na skargę została przyjęta 9 głosami „za” przy 9 głosach „wstrzymujących się” 

radnych: Sławomira Czerwca, Arkadiusza Skrzypka, Ewy Kaczmarek, Piotra Śniega, Marcina 

Janeckiego i Marcina Stelmaszczyka. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr VII/36/24 w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Łodzi skargi na Uchwałę Nr IV/20/24 Rady 

Gminy Widawa z dnia 27 czerwca 2024 r. wraz z odpowiedzią na skargę stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu). 

 

Ad. 9 i 10 

W punktach dotyczących wolnych wniosków i zapytań oraz spraw różnych brak chętnych do 

dyskusji. 

 

Ad. 11 

Z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy podziękował za 

udział w obradach i zamknął kolejne posiedzenie Rady Gminy Widawa. 

Na tym protokół zakończono. 

            

       Protokołowała:        Przewodniczący 

                                                                     Rady Gminy Widawa 

      Jolanta Szuleta  

          Inspektor    Sławomir Stępnik 

ds. obsługi Biura Rady Gminy 

 


